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AktualityÚvodník

Milí spoluobčané, 
je před námi období nejhezčích svátků 
v roce. Období, kdy se každý z nás snaží 
potěšit nejbližší dárkem, návštěvou nebo 
jen malou vzpomínkou v  podobě přání 
do nového roku. Období, kdy dětem září 
oči ve světle svíček a jsou plny očekávání 
a dojmů, ale i období, kdy rekapitulujeme 
uplynulý rok, ale zároveň se těšíme, co 
přinese rok nový. 
Dovolte i nám, abychom vám touto ces-
tou popřály krásné a klidné prožití svátků 
vánočních a do roku s datem 2018 štastné 
vykročení a spoustu zdraví, spokojenosti 
a elánu. 

Dita Hasíková a Kristýna Pražáková

Nezadržitelně se blíží vánoční svát-
ky, kdy většina z  nás v  kruhu svých 

nejbližších alespoň na několik dní zastaví 
kolotoč všedních dní naplněných prací, 
povinnostmi a starostmi a zhodnotí letoš-
ní rok 2017. Ani se nenadějeme a budeme 
stát na prahu roku dalšího, roku s letopoč-
tem 2018. Nový rok není jen údaj v kalen-
dáři, ale pro každého z nás znamená za-
čátek nových plánů, předsevzetí a určení si 
nových cílů, které bychom během nastáva-
jícího roku chtěli uskutečnit v soukromém 
i pracovním životě. 
Dovolte mi, abych vám touto cestou popřál 
příjemné prožití vánočních svátků a  do 
nového roku 2018 mnoho štěstí, zdraví 
a radosti. 

Pavel Šisler

www.dolnidobrouc.cz

KrásnéVánoce a klidný rok 2018

přeje ObecDolní Dobrouč.
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O týden delší advent 
než jinde

V Dobrouči jsme si letos advent o týden pro-
dloužili. Vánoční strom obce se rozzářil nikoli 
před první adventní nedělí, jak bývalo zvykem, 
ale již týden před - 24. a 25. listopadu. Již po 
dvanácté jsme se sešli v centru obce, abychom 
společně zahájili čekání na nejkrásnější svátky 
roku. Po oba dny bylo na co koukat – vystou-
pením nás potěšila mateřská škola, základní 
škola, základní umělecká škola a pěvecký sbor 
Campanula, ale také dobroučská dechovka 
a Rosta Barton s kapelou. Bylo co nakupovat 
– v charitativním prodeji i při sobotních Před-
vánočních trzích ve stáncích trhovců místních 
i z celé ČR. A bylo se také čím občerstvit – vý-
borný guláš opět připravil myslivecký spolek, 
punč, svařené víno a  horká medovina samo-
zřejmě nesměly chybět. Milovníci sladkého si 
mohli koupit hasičské trdlo, vánoční cukroví 
nebo frgále. 
Do našeho unikátního betléma přibyla figura 
anděla a dvě menší figury oveček, které celou 
sestavu betléma oživily. 
Dobročinný prodej tentokrát směřoval na pod-
poru Mateřského centra U Krtečka. Prodejem 
adventních věnců, dekorací od dětí, učitelek 
a  maminek, sladké dobroty od SHŠ Lucrezia 
a cukroví se podařilo vybrat 48 224,- Kč.
Díky sponzorům byly i  tyto Dobroučské Vá-
noce skutečně štědré a Adventní tombola v so-
botu při Předvánočních trzích nabídla mnoho 
zajímavých a hodnotných cen.
Dobroučské Vánoce opět splnily své poslání 
a byly štědré a veselé, tak jak mají Vánoce být.

-red-

Poděkování vám všem
Organizační tým děkuje návštěvníkům, kte-
ří přišli a  štědře přispěli Mateřskému centru 
U  Krtečka. Děkujeme také všem, kteří po-
mohli uskutečnit Slavnostní rozsvícení stromu 
v pátek 24. listopadu i Předvánoční trhy v so-
botu 25. listopadu. Díky vám bylo možné opět 
zorganizovat tradiční akci, která již přesahuje 
hranice obce a  je hojně navštěvována i  lidmi 
z okolí.

Děkujeme
… Haně Kolářové, Kateřině Kadlecové a Pe-
tře Rychetské za vyrobené adventní věnce do 
charitativního prodeje a pomoc s organizací 
akce, taktéž naše poděkování 
patří Bertíku Kadlecovi za 
výborné muffiny, které nape-
kl a výtěžek z prodeje věnoval 
dětem do mateřského centra
… dětem a  pedagogům ze 
základní i  mateřské školy za 
výzdobu prostor radnice, za 
obrázky na venkovní výstav-
ku a výrobky do charitativní-
ho prodeje
…„mamaklubu“ U  Krtečka 
za krásné výrobky k  charita-
tivnímu prodeji
… SHŠ Lucrezia za prodej 

jablečné speciality, jejíž výtěžek putoval tak-
též do mateřského centra
… paní učitelce základní školy Tereze Mly-
nářové za moderování obou dnů
… ředitelce mateřské školy Daně Petráčkové 
za skvělé moderování a vydávání tomboly
… technické četě obce a Miroslavu Mlynářo-
vi za vánoční výzdobu obce a technické zajiš-
tění celé akce

… panu Davidu Stránskému, 
rodině Matouškových, man-
želům Skalickým a  rodině 
Plívových za věnování stro-
mů pro výzdobu obce
… dobrovolnicím, které na 
své náklady upekly cukroví, 
perníčky a další moučníky
… sponzorům
… všem účinkujícím
… všem, kdo podpořili Před-
vánoční trhy v Dobrouči a na-
bízeli své zboží a občerstvení
… Mysliveckému sdružení 
Dolní Dobrouč za čaj zdarma
… manželům Čejkovým za 
fotografování akce

… Evě Vašátkové, Marcele Skalické a ženám 
z MO ČČK Dolní Dobrouč za balení cukroví 
k prodeji a pomoc s organizací.

Kristýna Pražáková za organizační tým
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Zpráva o činnosti společnosti VaK
Vážení občané,
jménem vodohospodářské společnosti Vodo-
vody a kanalizace Jablonné nad Orlicí bych vás 
rád informoval o činnosti za uplynulé období.

Společnost VAK Jablonné nad Orlicí funguje 
v  tzv. smíšeném modelu provozování. Infra-
struktura, která je tvořena inženýrskými sítě-
mi i vodohospodářskými objekty, je vlastněna 
i  provozována jedním subjektem – akciovou 
společností VAK. Tento model provozování 
umožňuje efektivně hospodařit a investovat do 
spravovaného vodohospodářského majetku. 
Hospodaření společnosti nezatěžuje odvádění 
zisku mimo systém vodního hospodářství, pří-
padně mimo Českou republiku a je reinvesto-
ván prostřednictvím fondu obnovy a rozvoje.

VAK je komunální společností, kterou majo-
ritně vlastní 61 měst a obcí. Podíl měst a obcí 
činí 92,6 % základního kapitálu. Zastoupení 
největších akcionářů je zřejmé z grafu 1:

Minoritní podíl ve výši 7,4 % základního ka-
pitálu (DIK) je v současné době v rukou při-
bližně 200 akcionářů z  řad fyzických a  práv-
nických osob.

Statutárními orgány společnosti je představen-
stvo a  dozorčí rada. Zástupci měst a  obcí ve 
statutárních orgánech společnosti jsou aktiv-
ními činiteli, kteří utvářejí rámec jejího fungo-
vání a rozhodují o koncepčních ekonomických 
otázkách.

Vedení společnosti i představenstvo si uvědo-
muje, že VAK působí v regionu s mnoha malý-
mi či středně velkými obcemi s řídkou husto-
tou zástavby. Spotřeba pitné vody a odvádění 
odpadních vod tudíž nepřináší potřebný počet 
velkých odběratelů. Malé obce patří k citlivým 
oblastem, proto je ve všech obcích, které jsou 
akcionáři společnosti VAK, uplatňován soli-
dární princip jednotné regionální ceny vodné-
ho a stočného, který umožňuje zachovat jejich 
obydlenost.

Prioritou společnosti VAK je péče o zdroje pit-
né vody a jejich ochranná pásma. Větší území 
jsou řízena prostřednictvím „jímacích řádů 
oblastí“, které zajišťují rovnoměrný odběr vody 
z  různých zdrojů na základě hydrogeologic-
kých dat tak, aby nedocházelo k jejich přetěžo-
vání. Samozřejmostí je sledování hladin pod-
zemní vody ve významných vrtech. Data jsou 
přenášena pomocí rádiové sítě na vodárenský 
dispečink, který zajišťuje dozor nad všemi 
vodohospodářskými objekty. Dlouhodobé 
trendy ve vývoji hladin podzemní vody jsou 
pravidelně vyhodnocovány a  určují prioritu 
v budování nových vodních zdrojů.
Vodovodní síť je obnovována moderními 
trubními materiály dle vnitropodnikové stan-
dardizace. Ztráty vody ve vodovodní síti jsou 
na výborné úrovni. V roce 2016 činily necelých 
10 % (průměr v ČR je cca 17 %).

Dlouhodobý trend ve ztrátách vody je patrný 
z následujícího grafu 2:

V investiční oblasti 
se VAK snaží získá-
vat dotační zdroje 
z  Ministerstva ži-
votního prostředí 
či Ministerstva ze-
mědělství ČR. Díky 
nim jsme v  minu-
lých třech letech 
zrealizovali tyto 
projekty:
- Dostavba kana-
lizace a  intenzifika-
ce čistírny odpad-

ních vod v Letohradě.
- Stavba nové úpravny vody v Chocni.
- Dokončení kanalizace a  stavba nové ČOV 

v Brandýse nad Orlicí.
- Dostavba kanalizace v Běstovicích.
- Kanalizace v Dolním Třešňovci.

Celkový finanční objem činil 214 mil. Kč, 
z toho Státní fond životního prostředí posky-
tl dotace ve výši 152 mil. Kč a  VAK zapojil 
z vlastních zdrojů více než 60 mil. Kč bez DPH.
V  současné době připravuje VAK rozsáhlé 
vodohospodářské projekty, které by měly být 
realizovány v  letech 2018 až 2022. Jedná se 
o  rozvoj skupinových vodovodů „Brandýsko“ 
a  „Letohradsko“. Cílem projektů je zajištění 
spolehlivé dodávky vody do všech malých obcí 
v okolí těchto měst s výhledem na několik de-
sítek let.
Vybudovat bychom chtěli i  kanalizaci v  obci 
Horní Třešňovec s  napojením na stávající 
čistírnu odpadních vod v  Lanškrouně. Před-
pokládané finanční náklady výše uvedených 
projektů činí cca 250 mil. Kč bez DPH.

V ekonomické oblasti se VAK postupně mo-
dernizuje a  elektronizuje. Zálohový způsob 
úhrady faktur prostřednictvím SIPA nebo tr-
valých příkazů již zvolilo více než 85 % a elek-
tronické faktury akceptuje téměř 50 % zásobo-
vaných domácností. Výhody jsou oboustranné 
- VAK šetří provozní náklady spojené s admi-
nistrací a poštovným, odběratelé šetří svůj čas 
a  zároveň tím zrovnoměrní rodinné výdaje. 
Navíc doklady posílané v elektronické podobě 
přispívají k ochraně životního prostředí.
Cena „vody“ vždycky byla a bude sledovaným 
tématem, přitom voda z kohoutku je mnoho-
násobně levnější než kterákoliv jiná tekutina, 
balené vody nevyjímaje. Při průměrné spotře-
bě 100 litrů/os./den, nás vodné včetně stočné-
ho stojí cca 8 Kč vč. DPH/os./den. V rodinném 
rozpočtu tvoří v průměru méně než 2 % z cel-
kových výdajů, což je nejméně ze všech energií.
Závěrem si dovoluji popřát všem odběratelům 
vody dodávané společností VAK osvěžující 
zážitek při její konzumaci a  hlavně mnoho 
zdraví.

Bohuslav Vaňous v. r.
Ředitel společnosti
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Upozornění

Upozorňujeme, že ….
• od 2. 1. 2018 se vybírá poplatek za odpady na rok 
2018, splatnost poplatku je 31. 3. 2018
• od 2. 1. 2018 se vybírá poplatek ze psa na rok 
2018, splatnost poplatku je 30. 4. 2018

Provozní doba pokladny obce: 
Pondělí  8.00 – 11.00  13.00 – 17.00 hodin
Středa  8.00 – 11.00  13.00 – 17.00 hodin
Čtvrtek 8.00 – 11.00 13.00 – 15.00 hodin

Dobroučský rok pro rok 2018
Po novém roce se můžete opět těšit na nový rodin-
ný kalendář Dobroučský rok. Nový design, nová 
velikost, nové zpracování bylo opět doplněno o pár 
vychytávek na žádost vás občanů. 
Snímky z  fotoaparátů jsme tentokrát vyměnili za 
obrázky žáků základní školy, kteří malovali, kreslili 
a jinak výtvarně zpracovávali pohledy na Dobrouč. 
Kalendář opět obdržíte po zaplacení poplatku za 
odpad na rok 2018, který je splatný v době od 2. 1. 
2018 do 31. 3. 2018 v pokladně obce. 

Instituce

DPS sv. Kryštofa nabízí volné byty k pronájmu
Dům pokojného stáří se nachází blízko hlavní-
ho vlakového nádraží v Ústí nad Orlicí. V blíz-
kosti je pobočka České pošty, obchod s potra-
vinami a autobusová zastávka.
Byty v  DPS jsou určeny pro bydlení seniorů 
a osob starších 50 let, které pobírají invalidní 
důchod a které se ocitly v nepříznivé sociální 
situaci (zejména osoby žijící osaměle, žijící 
v nevyhovujících podmínkách, příjemci pečo-
vatelské služby).
Obyvatelé DPS jsou v  základních životních 
činnostech soběstační, ale pro zajištění někte-
rých potřeb již potřebují z důvodu věku nebo 

zdravotního stavu pomoc nebo péči jiné oso-
by. Bydlení v DPS není určeno pro osoby, které 
jsou z důvodu svého zdravotního postižení od-
kázány na komplexní péči jiné osoby, osobám 
trvale upoutaným na lůžko, osobám s psychi-
atrickým postižením, osobám, které nejsou 
schopné klidného společenského soužití nebo 
alkoholikům.
Cílem DPS je poskytnout možnost důstojného 
a  klidného prožití života v  atmosféře bezpečí 
a  důvěry. Pomáhá prodloužit všestranně so-
běstačnost obyvatel, podporuje a rozvíjí jejich 
fyzickou, sociální, duševní a duchovní aktivitu.

Obyvatelé domu se rádi vzájem-
ně setkávají, využívají posezení 
na zahradě nebo ve společenské 
místnosti. Za obyvateli také do-
cházejí děti místní základní školy 
a tato setkání jsou velmi oblíbená 
jak u seniorů, tak u dětí. V letoš-
ním roce si děti pro naše obyvate-
le připravily divadelní představe-
ní, besídku s písničkami, opékání 
buřtů na zahradě a  předvánoční 
posezení se zpíváním koled.
Obyvatelé jsou přijímáni na zá-
kladě písemné žádosti na pře-

depsaném formuláři, který lze získat v  DPS 
v provozní době kanceláře (v pracovní den ve 
středu v čase 10 – 12h a 13 – 14,30h) nebo na 
webových stránkách http://uo.charita.cz/slu-
zby/dum-pokojneho-stari-sv-krystofa/.
V DPS sídlí také Charitní pečovatelská služ-
ba, která pomáhá obyvatelům DPS s některými 
činnostmi, které již sami nezvládají. Klientům 
v DPS jsme nápomoci dle jejich přání a potřeb 
– např. nákupy ve městě, pomoc s  úklidem 
domácnosti, praní a  žehlení prádla, pomoc 
při přípravě jídla a  pití, doprovod klientů do 
města, na úřady, k lékaři. Podporujeme klien-
ty ve zvládání činností s  využitím vhodných 
kompenzačních pomůcek – např. chodítka, se-
dátka na vanu apod. Pomáháme udržet kvalitu 
jejich života či zmírnit osamělost. K dispozici 
je u nás také sociální pracovník, který poradí, 
jak řešit případné starosti.

Kontaktujte nás pro více informací:
Oblastní charita Ústí n.O., DPS sv. Kryštofa, 
Sokolská 68, 562 04 Ústí n.O.
Ladislav Bien, vedoucí DPS: tel. 730 804 220, 
e-mail: ladislav.bien@uo.hk.caritas.cz
Pečovatelská služba: tel. 731 402 341, e-mail: 
chps.uo@uo.hk.caritas.cz

Ze zápisníku Obecní policie
V  rámci úprav a  oprav hlavní silnice přes 
naši obec se dočkáme některých novinek 
v  dopravní situaci. Jedna se již objevila na 
novém parkovišti mezi budovou prvního 
stupně základní školy a budovou fary. Jedná 
se o dopravní značku „Parkoviště K+R“ v za-
stavovacím zálivu. Mnoho dotazů znělo, zda 
se jedná o oficiální značku či nějakou míst-
ní specialitu. Jedná se  o oficiální dopravní 
značku evidovanou pod číslem IP 13e. K+R 
je zkratka anglického KISS a  RIDE, tedy 
„polib a  jeď“ v doslovném překladu. Jak již 
překlad napovídá, je parkoviště určeno pro 
krátké zastavení, vystoupení a  nastoupe-
ní osob. Jak jistě všichni řidiči dobře vědí, 
zastavit znamená uvést vozidlo do klidu na 
dobu nezbytně nutnou k neprodlenému na-
stoupení nebo vystoupení přepravovaných 
osob. Je to vlastně ekvivalent dopravní znač-
ky „Zákaz stání“, která se ale umisťuje na 
komunikaci a ne na parkoviště. Je to značka 
poměrně nová a ještě není úplně zažitá, ale 
začíná se objevovat zvláště u míst pro krátké 
zastavení nebo krátké vyčkávání osobních 
vozidel v blízkosti nádraží, stanic metra a ji-
ných terminálů a zastávek veřejné dopravy. 
Zastavení vozidla by nemělo přesáhnout 
dobu 5 minut. 

Dále bych se chtěl zmínit, či spíše varovat 
před výhodnými nabídkami vykoupení po-
zemků a nemovitostí, které přicházejí obča-
nům i  institucím formou osobního dopisu 
do poštovních schránek a slibují bezproblé-
mový odprodej. Scénář takového odkoupení 
bývá následovný – při sebemenším proje-
vení i  třebas jen informativního zájmu na 
vás nastoupí zkušený vyjednavač a  ten vás 
nejen přesvědčí o  tom, že ty pozemky či 
nemovitost opravdu chcete prodat, ale hlav-
ně za cenu, která pro vás sice nebude moc 
výhodná, ale argumentují tisícem důvodů, 
proč nemáte jinou možnost a musíte to udě-
lat hned a  prodat to jim. Podpis takovéto 
smlouvy se jen těžko anuluje a  dokázat, že 
smlouva byla podepsána pod nátlakem, což 
by ji zneplatnilo, je možný jen soudním pro-
cesem, který asi nechcete podstupovat. Ově-
řené realitní kanceláře či rada od známého, 
který se v  tom trochu vyzná, je určitě lepší 
a bezpečnější řešení. 

Přeji klidné prožití svátků vánočních 
a šťastný nový rok 2018

David Plíva, strážník MP 

OBECNÍ ÚŘAD DOLNÍ DOBROUČ BUDE 
V DOBĚ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ VE 
DNECH 27. – 29. 12. 2017 UZAVŘEN



4/2017

str. 5



4/2017

str. 6

Sport

Mistrovství ČR v přespolním běhu v Dolní Dobrouči
V posledním čísle DN jsem psal první zmínku 
o připravovaném Mistrovství ČR v přespolním 
běhu, které bude hostit naše obec v sobotu 24. 
března 2018. 
Dnes mohu některé informace doplnit a rozšířit. 
Pořadatelem je TJ Jiskra Ústí nad Orlicí ve 
spolupráci s místní jednotou Orla a za podpo-
ry Obce Dolní Dobrouč. Mistrovský závod je 
určen pro celkem 6 kategorií registrovaných 
závodníků (mladší žákyně a žáci, starší žákyně 
a  žáci, dorostenky a  dorostenci). Předpoklá-
dáme účast minimálně 500 nejlepších běžkyň 
a běžců z celé republiky. Trasa závodu bude ve-
dena po loukách za Sportovní halou (za „špi-
tálem“), kde již nyní je orientačně vykolíkován 
okruh v  délce 1 km, který jednotlivé katego-
rie poběží 2x, 3x nebo 4x. Zázemí závodu je 
plánováno v hale a jejím okolí a také v šatnách 
fotbalového klubu. 

Součástí sobotního dne budou i tři doplňkové 
nemistrovské závody – dva otevřené (pro pří-
chozí i neregistrované) v kategoriích přípravek, 
což jsou chlapci a děvčata s ročníkem narození 
2007 a mladší. Tím třetím závodem bude pra-
vá lahůdka, a to exhibiční závod smíšených ju-
niorských štafet. O tento závod je už dnes mezi 
našimi nejlepšími běžci a  běžkyněmi veliký 
zájem a můžeme se tak těšit, že v něm uvidíme 
opravdu špičkové mladé závodníky včetně re-
prezentantů ČR.
Vlastní závodní program bude doplněn dopro-
vodnými aktivitami, které se nyní upřesňují. 
Určitě nebude chybět autogramiáda některých 
známých bývalých i současných sportovců, be-
seda nebo promítání zajímavého sportovního 
filmu a také výstava fotografií s atletickou a bě-
žeckou tématikou uznávaných sportovních 
fotografů Denisy Kisialové a  Jiřího Kottase. 

Místa a časy konání doprovodného programu 
ještě v  tuto chvíli neumíme přesně specifiko-
vat, každopádně budou včas oznámeny na pla-
kátech a společně i s ostatními informaci na již 
zprovozněných stránkách www.kros.orlicko.
cz.
Naším cílem je uspořádat mistrovský závod, 
který bude organizačně úspěšně zvládnutý, 
závodníkům připravit podmínky pro super 
výkony a  divákům hodně sportovních zážit-
ků. Je samozřejmé, že takováto akce s  sebou 
nese velkou pořadatelskou i  finanční zátěž. 
Proto nabízíme prostor i pro ochotné dobro-
volníky i pro partnery a sponzory pomoci nám 
všechno dobře zvládnout. Pokud někoho naše 
nabídka zaujala a  má chuť pomoci, rádi jeho 
pomoc přijmeme. 

Za organizační výbor závodu Vlastimil Mlynář

Spolky

Výjezdy hasičů v roce 2017
Hasiči již delší dobu nehasí jen oheň, což by 
název hasiči napovídal, ale „HASÍ“ to, co se 
někomu „nepovede“ nebo se stane nějaká ne-
hoda, závada, úraz. V  tomto roce byla naše 
jednotka dobrovolných hasičů obce povolána 
k 33 událostem. Vyjížděli jsme hlavně k tech-
nickým událostem. Odstraňovali jsme popa-
dané stromy nebo jiné překážky – 11x, od-
chytávali uniklé látky – 1x, odchytávali nebez-
pečný hmyz – 2x, pomáhali záchranné službě 
s transportem pacienta – 2x, otvírali uzavřené 
prostory -1x nebo vyhledávali ztracené oso-
by - 1x. Prováděli jsme také čištění kanalizace 
v  obci -2x. Ve výbavě jednotky máme i  pro-
středky pro odstranění následků dopravních 

nehod, proto jsme byli i  k  těmto událostem 
11x přivoláni. K požáru jsme letos vyjížděli 2x.
 Při  těchto událostech jsme spolupracovali 
s  ostatními složkami záchranného systému 
(Hasičský záchranný sbor, záchranná služba, 
Policie ČR). Všechny tyto činnosti prováděli 
členové jednotky ve svém volném čase a  bez 
nároku na finanční odměnu. Zaslouží si tím 
moje poděkování a  doufám, že nejen moje. 
Všechny prostředky, které jsme obdrželi za 
uskutečněné výjezdy, se použily k nákupu no-
vého vybavení. Tím by se měly naše zásahy ješ-
tě více zkvalitnit, protože jak se říká: „Je pořád 
co zlepšovat.“

Beneš Petr - velitel jednotky

Calcio Splash 2017
Děkujeme sponzorům!!!
V  minulém čísle Dobroučských novin jste se 
dočetli o  ojedinělé akci v  našem družebním 
městě – o  fotbalovém turnaji v  nafukovacím 
hřišti s mýdlovým filmem. Nedopatřením zde 
nezaznělo poděkování sponzorům.
Poděkování patří Obci Dolní Dobrouč za vý-
raznou finanční podporu této sportovní udá-
losti. Záštitu převzal vícehejtman Pardubické-
ho kraje Roman Línek, dále nás podpořili: Ju-
nák Dolní Dobrouč, Miroslav Mlynář, Corona 
reklamní s. r. o.
Děkujeme!

David Jakubec

Poděkování
Dne 25.11.2017 se zástupci Jednotky sboru 
dobrovolných hasičů obce Dolní Dobrouč 
zúčastnili slavnostního vyhlášení výsledků ce-
lorepublikové Ankety Dobrovolní hasiči roku 
2017. Vyhodnocení proběhlo ve dvoraně Rek-
torátu Vysokého učení technického v  Brně. 
O vysoké prestiži této ankety svědčí moderá-
torská dvojice Tereza Kostková a Marek Eben, 
ale i  účast patronky Ilony Csákové či dalších 
umělců.
 O  umístění na „bedně“ bojovalo celkem 74 
jednotek a  sborů ve třech kategoriích, které 
vybrala odborná komise. Naše jednotka usilo-
vala po čtvrté za sebou o umístění v kategorii 
výjezdových jednotek obcí. Rovněž jsme se zú-

častnili letos mimořádně vyhlášené kategorie 
„Kolektiv mladých hasičů“. Tato kategorie byla 
určena pro hasičské spolky pracující s mládeží. 
V oblasti východ Čech (Pardubický, Králové-
hradecký a Liberecký kraj) v kategorii jednot-
ky sboru dobrovolných hasičů obcí jsme, díky 
vašim 1172 hlasům obsadili třetí místo. Do 
finále spolu s námi postoupily jednotky z Po-
ličky, Horního Maršova, Jevíčka a Pertolic. O vel-
mi silné konkurenci svědčí i to, že loňských 769 
hlasů, se kterými jsme v roce 2016 obsadili druhé 
místo, by letos stačilo jenom na místo čtvrté.
Pořadatelem ankety byly rozděleny finanční 
příspěvky a věcné dary ve výši 2 400 000 Kč. 
Naše jednotka si z této částky díky vašim hla-

sům ukrojila finanční příspěvek do rozpočtu 
obce ve výši 40 000 Kč a nástroje pro vnikání 
do uzavřených prostor. Finanční příspěvek je 
určen na záchranářské vybavení. 
Děkujeme všem, kteří přispěli svými hlasy 
k umístění jednotky naší obce na 3. místě.

Aleš Novák
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Komentáře

Vánoční strom
Letošní hornodobroučský vánoční strom ještě před pár dny zdobil zahradu 
chalupy č.p. 107 na dolním konci. V téhle chalupě, pamětníkům známé jako 
Kroupova, se v roce 1930 narodil v rodině holiče (a později také pošťáka) Bo-
huslava a Emílie Matějíčkových prvorozený syn Jaroslav. Nikdo mu ale neřekl 
jinak než Sláva nebo také Mydla - to kvůli tomu holičství, které jeho otec pro-
vozoval v přízemí Vackovy hospody. 
Uběhla spousta let, Sláva se přestěhoval do Prahy, ale Dobrouči zůstal vždycky 
věrný a často se sem vracel. Když v 80. letech zdědil Kroupovu chalupu, nevá-
hal ani minutu a pustil se spolu s celou rodinou do její rekonstrukce. V roce 
1995 byla dokončena její první etapa a chaloupka začala novou kapitolu svojí 
existence – jako místo radosti a odpočinku pro tři generace rodiny. 
No a kde se vzal v malé zahradě čísla popisného 107 ten krásný velký smrk? 
V  roce 1998 jej rodina nechala vysadit u  příležitosti úspěšné operace srdce 
Slávy Matějíčka a strom pak vlastně po celou dobu svého života sloužil jako 
ozdoba hlavně na Vánoce. Nejdříve jsme ho zdobili ze země, pak ze štaflí a na-
konec ze žebříku. Je proto více než symbolické, že tenhle jehličnatý krasavec 
zakončil svoji životní pouť jako vánoční strom v rodné obci. I když se nám po 
něm bude trochu stýskat, stejně jako po tom, kvůli němuž byl vysazen…

rodina Matouškova

Inzerce
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Pátek 22. PROSINCE 2017

BETLÉMSKÉ SVĚTLO
od 17.30 hodin u fary

Skauti, farnost Dolní Dobrouč 
a další dobrovolníci vás srdečně zvou.

Pojďme spolu do Betléma 
pro plamínek pokoje a míru.



SILVESTROVSKÝ 
          

       
 

 
 

vy v
10,30
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Životní jubilea oslavili
70 let Jan Kristl, DD
 František Vávra, DD
75 let Marie Bodláková, DD
80 let Vlasta Novotná, DD
 Josef Faltejsek, HD
85 let Eliška Richterová, DD
90 let  Věra Matějíčková, DD
91 let Jaroslav Čejka, DD

Věk, případně část obce místa trvalého pobytu uvádíme jen v případě, 
že do uzávěrky novin máme písemný souhlas jubilantů. Děkujeme za 
pochopení.

Svatby
Stříbrnou svatbu oslavili manželé 

Marie a Rudolf Pecháčkovi. 

Od posledního vydání novin  
se narodily tyto děti: 

Vanessa Dušková
Kryštof Kubový

Rozloučili jsme se
s panem Pavlem Skalickým

Inzerce


